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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Nem addigra és nem annyiért, avagy az Operaház 
fantomizálása" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Kormány az 1452/2016. (VIII.22.) határozatában döntött a Magyar Állami Operaház 2016-2018 
évek közötti korszerűsítéséről. A határozat szerint a beruházás összesen legfeljebb 23 157 060 ezer 
forint keretösszegből valósulhat meg. A feladat elvégzésének végső határideje és az Operaház 
megnyitásának időpontja: 2018. május 24. A folyamatok meggyorsítására és egyszerűsítésére a 
249/2016. (VIII.22.) számú kormányrendelet az Operaház korszerűsítését célzó beruházással 
összefüggő közigazgatási hatósági ügyek kiemelt jelentőségű üggyé nyilvánítását rendelte el.

Ma már mindenki számára, de a napi.hu-nak nyilatkozó szakértők szerint is egyre világosabb és 
egyértelműbb, hogy a kormányhatározatban megjelölt beruházási keretösszeget nem sikerült tartani,
a végszámla könnyen elérheti a 40-50 milliárd forintot. Tény az is, hogy a feladat elvégzésének a 
kormányhatározatban megjelölt végső határidejét, a 2018. május 24-ét sem sikerült tartani, annak 
ellenére sem, hogy a kormány a beruházást – mint oly sokszor a számára fontos, de indokolatlan 
ügyeket – kiemelt jelentőségű üggyé nyilvánította. Összességében tehát úgy a beruházás költsége, 
mint a beruházás megvalósításának határideje nem a kormányhatározat rendelkezéseinek 
megfelelően alakult.

Mivel a Magyar Állami Operaház épülete Budapest egyik legjelentősebb 19. századi műemléke, 
működése pedig Budapest és az ország kulturális életében meghatározó szerepet tölt be, ezért nem 
mehetünk el a fent említett anomáliák mellett anélkül, hogy az alábbi kérdéseket ne fogalmazzuk 
meg és amelyekre miniszter úr válaszát várjuk:

1. Ha - majd egyszer - befejeződik az Operaház korszerűsítése, az említett kormányhatározatban 



meghatározott beruházási összeghez képest mennyi lesz annak végleges bekerülési összege?

2. Mit saccolnak, az említett kormányhatározatban megjelölt határidőhöz képest, mikor fog a 
Magyar Állami Operaház korszerűsítése ténylegesen befejeződni?

3. Lesz-e következménye annak, hogy az említett kormánydöntések nem kerültek maradéktalanul 
végrehajtásra?

4. Mi kellene ahhoz, hogy saját kormányuk határozatában felelősként feltüntetett állami és 
kormányzati szervek az abban meghatározott feladatok végrehajtására legalább is törekedjenek?

Várom Miniszter Úr megtisztelő válaszát.

Budapest, 2019. március 20.

Varju László

Demokratikus Koalíció
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